
 
FARSTA STADSDELSFÖRVALTNING 
STABEN 

 

 

 

 
PENSIONÄRSRÅDET 

PROTOKOLL 
 

SID 1 (4) 
 

 

  

 

 

Protokoll från pensionärsrådets möte den 10 januari 2011 

 

 
Ledamöter Barbro Karlsson, ordförande PRO Tallkrogen/Gubbängen 

 Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

 Bror Lord PRO Farsta centrum 

 Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

   

Tjänstgörande ersättare Ove Svensson SPF Farsta 

   

Ersättare Harry Wikner PRO Hökarängen 

 Asta Westerlund PRO Sköndal 

 Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

   

Förhinder Kerstin Holmgren (ledamot) SPF Sköndal 

 Sture Simonsson (ersättare) SPF Sköndal 

   

   

Tjänstemän Ingrid Friberg avdelningschef 

 Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

Justeras:   

  Barbro Karlsson, ordförande 

 

 

 

 

Justeras:   

  Stig Åström, vice ordförande 

 

 

 

 

Sekreterare:  

  Pia Sundqvist 
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§ 1 Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 
§ 2 Val av ordförande och vice ordförande för rådet 2011 

Barbro Karlsson valdes till ordförande för rådet 2011 och Stig Åström 

valdes till vice ordförande. 

 
§ 3 Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson och vice ordförande Stig 

Åström. Justering sker onsdag 12 januari 2011. 

 
§ 4 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 6 december 2010 anmäldes. 

 
§ 5 Val av referensgrupp för stadsdelsnämndens upphandlingar  

Stig Åström och Bror Lord utsågs att utgöra den referensgrupp som har till 

uppgift att följa stadsdelsnämndens upphandlingar inom äldreomsorgen. 

 
§ 6 Aktuellt från nämndsammanträdet den 16 december 2010 

Inget fanns att rapportera. 

 
§ 7 Ärenden till nämndsammanträdet den 20 januari 2011 

Ärende nr 1: Verksamhetsplan och budget för 2011 

Bror Lord konstaterade att äldreomsorgens budget har ökat med 13,4 mnkr 

(sid 53) och frågade om det kommer att innebära en kvalitetshöjning. 

Avdelningschef Ingrid Friberg svarade att den ökade tilldelningen beror på 

att antalet äldre ökar i stadsdelsområdet. Ingrid pekade också på att staden 

har tilldelats 50 mnkr till projekt inom äldreomsorgen för 2011 och att 

detta kommer att kunna bidra till fortsatt verksamhetsutveckling. Även det 

pågående samarbetet med föreningslivet bidrar till förbättrad kvalitet. 

 

Barbro Karlsson tog upp de indikatorer som redovisas på sidan 39 och 

undrade varför stadsdelsnämnden föreslås sätta lägre årsmål än de mål som 

har fastställts av kommunfullmäktige. Ingrid Friberg svarade att 

förvaltningen föreslår mål utifrån brukarenkäter och andra undersökningar, 

och att man strävar efter att sätta realistiska mål. 

 

Nya ersättaren Inger Sjöberg frågade om utbildning för hemtjänstpersonal 

och Ingrid Friberg berättade bland annat om de matlagningskurser som 

genomförs. Ingrid lovade också att till rådets nästa möte ta med den fina 

kostpärm som har tagits fram som stöd för personalen. 

 

Ärende nr 1 a): Förslag till idrottsprofilering i Farsta stadsdelsområde 

Ärendet bordlades vid stadsdelsnämndens förra sammanträde. Rådet 

upprepade de synpunkter som framfördes när de behandlade ärendet vid 

sitt möte den 6 december:  
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”Rådet kritiserade att förslaget inte innehåller något alls om idrott och 

hälsa för äldre, trots att förvaltningen vid rådets förra möte uttryckte att 

idrottsprofileringen i stadsdelsområdet naturligtvis bör omfatta alla åldrar. 

Om detta är ett inriktningsbeslut så borde alla delar av strategin finnas med 

redan i detta första skede. Den boulehall som rådet länge har föreslagit 

skulle också kunna omnämnas redan nu, som ett exempel på hur profilen 

skulle kunna konkretiseras för den äldre åldersgruppen. 

 

Stig Åström menade att även rodd skulle kunna nämnas, till exempel som 

en inriktning för Farsta gymnasium. 

 

Stig Åström frågade också om något har hänt när det gäller planerna på att 

etablera någon form av sportanläggning vid Larsboda industriområde. 

Biträdande avdelningschef Thomas Kultti svarade att exploaterings-

kontoret för närvarande kontaktar tänkbara privata intressenter men att de 

ännu inte har fått napp.” 

 

Ärende nr 8: Förslag till detaljplan för område vid korsningen 

Pepparvägen-Munstycksvägen i Hökarängen 

Rådet hade inga synpunkter utöver förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 9: Yttrande över Stadsrevisionens rapport om aktiv avtals-

uppföljning inom hemtjänst 

Rådet instämde i förvaltningens synpunkter och delade revisorernas kritik 

mot den oklara ansvarsfördelningen mellan stadens olika instanser när det 

gäller att följa upp avtalen inom hemtjänsten.  

 

Ingrid Friberg lovade ta med till rådets nästa möte uppgifter om antalet 

brukare hos de privata utförare som staden har teknat avtal med. 

 

Ärende nr 10: Så här tyckte medborgarna i Farsta om stadsmiljön 2010 

Rådet hade inga synpunkter utöver förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 11: Åtgärdsplan för privat utförare av hemtjänst – Hökarängens 

Hemtjänst 

Ingrid Friberg berättade att förvaltningen kommer att arbeta lite annorlunda 

med dessa uppföljningar och åtgärdsplaner. Ansvarig handläggare kommer 

även att besöka utföraren efter det att åtgärdsplanen har lämnats in, för att 

följa upp att utlovade åtgärder faktiskt genomförs. 

 

Ärende nr 12: Åtgärdsplan för privat utförare av hemtjänst – AB Jessys 

Assistans 

Rådet uttryckte skepsis beträffande utförarens möjlighet att komma tillrätta 

med de många brister som har uppmärksammats vid uppföljningen. 
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§ 8 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Förvaltningen har nyligen fått resultatet av stadens årliga brukarundersökningar 

inom hemtjänst och vård- och omsorgsboenden. Resultatet, där privata och 

kommunala utförare kan avläsas separat, redovisas vid rådets nästa möte. 

 

För närvarande pågår en upphandling av distribution av dagligvaror. I 

anslutning till denna information påtalade Ove Svensson det olämpliga i att en 

brukare i Farsta stadsdelsområde – en bekant till Ove – får sina dagligvaror 

inhandlade i en liten ICA Nära-butik i Sörentorp norr om Stockholm. Ove 

menade att detta rimligen inte kan vara det billigaste alternativet för en boende 

i Farsta. 

 

Ingrid Friberg tog upp problemet att förtroenderåden vid vård- och omsorgs-

boendena inte fungerar riktigt bra, att mycket få anhöriga deltar. Rådet föreslog 

att förtroenderådens möten hålls senare på dagen än kl 16.00 för att ge anhöriga 

– som oftast är förvärvsarbetande barn till de boende – större möjlighet att 

närvara. Ingrid lovade framföra detta kloka förslag. Barbro Karlsson frågade 

om det inte finns förtroenderåd hos de privat drivna boendena. Barbro har 

tidigare själv varit med i rådet vid Postiljonen, som var mycket aktivt innan 

Attendo tog över driften men som därefter har varit helt overksamt. Ingrid 

lovade undersöka om det på Postiljonen istället finns ett anhörigråd. 

 

På förfrågan från Barbro Karlsson inför dagens sammanträde om äldreomsorgs-

inspektörernas granskning av korttidsvården i Farsta, Skarpnäck och Enskede-

Årsta-Vantör berättade Ingrid Friberg att rapporten kan redovisas vid rådets 

nästa möte. Rapporten kommer också att skickas till rådet inför nästa möte. 

 

Ett nytt boende, Söndagsgården, har öppnats i Hökarängen. Boendet drivs av 

Carema Care och är delvis ett profilboende med inriktning på döva och yngre 

med demens. 

 
§ 9 Övriga frågor  

Rådet kritiserade åter snöröjningen och halkbekämpningen i stadsdels-

området. De brister som rådet tog upp vid ett möte med trafikkontoret förra 

året – t ex att det läggs upp stora snöhögar i vägkorsningarna – kvarstår 

tråkigt nog. Farsta Centrum/Farsta Torg pekades ut som ett avskräckande 

exempel på hur isbildning varken röjs undan eller sandas tillräckligt.  

 

Rådet uppmanade förvaltningen att skriftligen framföra kritik till trafik-

kontoret mot den eller de entreprenörer som ansvarar för snöröjning och 

halkbekämpning i stadsdelsområdet. 

 
§ 10 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 


